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I z b a  b i a ł o s t o c k a

W dniu 23 kwietnia 1967 r. odbyło się Zgromadzenie Delegatów Wojewódzkiej 
Izby Adwokackiej w Białymstoku.

Na zgromadzenie przybyli: przedstawiciele Ministerstwa Sprawiedliwości, Na
czelnej Rady Adwokackiej, Wojewódzkich Komitetów PZPR, ZSL i SD, Prezes 
Sądu Wojewódzkiego, Prokurator Wojewódzki, Prezes Okręgowej Komisji Arbi
trażowej oraz Prezes Zarządu Okręgu Zrzeszenia Prawników Polskich.

Szczególnie serdecznie powitali delegaci przybyłych na zgromadzenie: Prezesa 
Izby Adwokackiej Litewskiej SRR adw. Albina W ajciekauskasa oraz kierownika 
Zespołu Adwokackiego w Kownie adw. Władysława Szymonisa. Przybyli goście 
wręczyli Przewodniczącemu Zgromadzenia pamiątkowe albumy oraz obrazy przed
stawiające miasta i ludzi Litwy.

Po sprawozdaniach Dziekana i Skarbnika Rady, w dyskusji zabrali głos adwo
kaci: Jan Cyprys, Jerzy Plejewski, Ireneusz Boliński, Józef Sych, Jan Piaskowski, 
Władysław Gawroński i inni.

Poruszono problemy stylu pracy kierowników zespołów, rozdziału spraw oraz 
nadzoru Rady nad pracą zespołów.

Prokurator Wojewódzki tow. Jerzy Szymanik, w imieniu władz, partii oraz 
stronnictw  politycznych, ocenił pozytywnie dotychczasową pracę Rady.

Podobną ocenę dał Wiceprezes NRA adw. Tadeusz Gierzyński, który wskazał 
na konieczność dalszego rozwijania akcji szkoleniowej oraz rozwiązania problemów 
lokalowych Izby.

Przedstawiciel Ministerstwa Sprawiedliwości w swym wystąpieniu zwrócił uwagę 
na problemy właściwej pracy zespołów oraz wyraził wątpliwość, czy jest możliwa 
prawidłowa praca adwokatów w zespołach mających trudną sytuację lokalową.

W trakcie prac Komisji Skrutacyjnej adwokaci Wajciekauskas i Szy- 
monis opowiedzieli delegatom o pracy adwokatury litewskiej, która ma 
jedną republikańską Izbę adwokacką w Wilnie. Izba ma 205 adwokatów, 
w tym prawie trzecią część stanowią kobiety. Problemy nadmiernej kon
centracji adwokatów w większych miastach, niechęć do osiedlania się 
w terenie oraz kwestie rozdziału spraw przy zachowaniu prawa wyboru 
adwokata nastręczają Izbie wileńskiej takie same trudności, z jakimi 
walczy się u nas.

Około 30 adwokatów czek& w kolejce na przeniesienie swych siedzib 
do Wilna lub Kowna.

Większe miasta mają po 40 lub 60 adwokatów, wszyscy oni jednak są 
zgrupowani w jednym zespole.

Rada Adwokacka (Prezydium Izby) ma scentralizowaną księgowość 
i płaci wynagrodzenie kierownikom zespołów.

Ustalony jest górny pułap zarobków, które nie mogą przekraczać 250 
rubli miesięcznie.-

Z ŻYCIA IZB  ADWOKACKICH
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W Walnym Zgromadzeniu Izby biorą udział wszyscy adwokaci. Wy
bierają oni w tajnym  głosowaniu Radę (Prezydium Izby). Odmiennie niż 
w Polsce i na Łotwie, Rada ta jest zarazem organem dyscyplinarnym.

Represja karna w stosunku do adwokatów jest w Litewskiej SRR na 
ogół surowsza niż w Polsce, ale udział adwokatów w śledztwie praktycz
nie nawet szerszy niż w Polsce.

Adwokaci są działaczami społecznymi i cieszą się wciąż wzrastającym 
szacunkiem społeczeństwa.

Goście radzieccy opowiedzieli też o rozwoju gospodarczym Litwy 
i stwierdzili, że w zakresie wydajności w rolnictwie Litwa zajmuje obec
nie pierwsze miejsce w ZSRR.

Na zakończenie spotkania dziekan Rady w serdecznych słowach po
dziękował gościom za przybycie oraz wręczył im albumy i upominki.

Spotkanie i późniejsze przyjęcie stało się manifestacją przyjaźni polsko- 
-radzieckiej. W przyjęciu tym  wzięli też udział radni Wojewódzkiej Rady 
Narodowej w Białymstoku z ramienia mniejszości litewskiej w Sejnach 
i Puńsku, gdzie istnieje liceum z litewskim językiem wykładowym.

Goście litewscy z wielkim zainteresowaniem zapoznali się z doświad
czeniami i problematyką adwokatury polskiej, a w szczególności Izby 
białostockiej.

Po spotkaniu ogłoszono wyniki wyborów do organów samorządowych 
Izby. Przeszła w całości lista Frontu Jedności Narodu.

Nowe władze samorządu adwokackiego ukonstytuowały się w sposób 
następujący:

Rada Adwokacka:

Dziekan adw. Bronisław D a n i s z e w s k i
Wicedziekan — adw. Marcel B l a d o w s k i
Sekretarz — adw. Jan D w o r a k o w s k i
Skarbnik — adw. Zygmunt P a w ł o w s k i
Rzecznik Dyscypl. — adw. Stanisław D o 1 e ż a 1
Członek Rady — adw. Stanisław K r a s o w s k i

Prezesem Komisji Dyscyplinarnej

został — adw. Stanisław S k a l m o w s k i
a wiceprezesem — adw. Maria B i e l a w i e c

Komisja Rewizyjna:

Przewodn. Komisji — adw. Feliks S o ł t a n
Z-ca przewodn. — adw. Marian G o s k.

I z b a  k a t o w i c k a

W dniu 27 kwietnia br. urządzono w lokalu Rady Adwokackiej akademię dla 
uczczenia Święta Pracy, na której referat wygłosił I Sekretarz POP przy Radzie 
-Adwokackiej, wicedziekan Miłosz Chmiel.
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W pochodzie 1-majowym wzięła udział grupa licząca przeszło 150 osób, złożona 
z adwokatów-członków zespołów katowickich i podkatowickich, niektórych adwo- 
katów-radców prawnych oraz pracowników Biura Rady Adwokackiej i zespołów 
adwokackich.

I z b a  k i e l e c k a

Dnia 23 kwietnia 1967 r. odbyło się w gmachu Sądu Wojewódzkiego w Kielcach 
zwyczajne sprawozdawczo-wyborcze Zgromadzenie Delegatów Izby.

Na zebranie przybyli: Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej adw. dr Stanisław 
Godlewski, przedstawiciel M inistra Sprawiedliwości ob. Maria Matwinowa, przed
stawiciele KW PZPR, WK SD, WK ZSL oraz Prezydium WRN, Sądu Wojewódz
kiego i Prokuratury Wojewódzkiej.

Zebraniu przewodniczył adwokat Rudolf Szura — poseł na Sejm PRL. W zebra
niu wzięło udział 73 delegatów.

Sprawozdanie z działalności Rady zostało wszystkim delegatom doręczone na 
piśmie i uzupełnione ustnym wystąpieniem dziekana adwokata Jerzego Raka.

W dyskusji szereg adwokatów poruszało najbardziej palące problemy Izby, 
a w szczególności zagadnienia dotyczące pracy zespołów.

Przedstawiciel KW PZPR w obszernym wystąpieniu podsumował poważne osią
gnięcia Izby kieleckiej na tle aktualnej sytuacji politycznej.

Z ogromnym uznaniem zebrani przyjęli wystąpienia prezesa NRA dra Stanisława 
Godlewskiego i przedstawiciela M inistra Sprawiedliwości, którzy wskazując kie
runki dalszej pracy, dodatnio ocenili dotychczasową pracę Rady.

Ustępującej Radzie udzielono absolutorium i dokonano wyboru nowych władz 
Izby. Przyjęciem wniosków w godzinach wieczornych zakończył obrady Zjazd D e
legatów Izby Kieleckiej.

Rada Adwokacka ukonstytuowała się następująco r

Dziekan — adw. Jerzy R a k
Wicedziekan — adw. Tomasz M a z u r
Sekretarz — adw: Józef S t r z y k a ł a
Skarbnik — adw. Kazimierz C h o j n i c k i
Rzecznik Dyscypl. — adw. Antoni K r ę ż e l  
Członkowie Rady: — adw. Mieczysław L a t o

— adw. Władysław R o l e d e r
— adw. Antoni S t a n u 1 a

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej

został — adw. Jan N o w a k

Wojewódzką Komisję Dyscyplinarną reprezentują:
jako Prezes WKD — adw. Antoni P  i e r  z a k
a jako z-cy -Prezesa — adw. Kazimierz C z e c h  i

adw. Józef R o 1 i ń s k i
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I z b a  k r a k o w s k a

1. Dnia 22 kwietnia 1967 r. odbyło się zwyczajne Zgromadzenie Delegatów Wo
jewódzkiej Izby Adwokackiej w Krakowie, na którym  przeprowadzono wybory 
do wojewódzkich organów adwokatury.

Zgromadzenie otworzył dziekan Rady Adwokackiej adw. dr Kazimierz Buchała, 
w itając przybyłych na Zgromadzenie: przedstawiciela Ministra Sprawiedliwości 
doc. dra Jerzego Bafię, Wiceprezesa NRA adw. Stanisława Garlickiego, Prezesa 
Sądu Wojewódzkiego mgra Janinę Polony, W iceprokuratora Wojewódzkiego mgra 
Andrzeja Scisławskiego, przedstawicieli KW PZPR oraz SD i ZSL i adw. Pawła 
Asłanowicza, redaktora naczelnego miesięcznika „Palestra”.

Następnie dziekan Buchała wręczył Odznaki Tysiąclecia 8 adwokatom, którzy 
wyróżnili się w pracy zawodowej i społecznej.

Po wyborze przewodniczącego Zgromadzenia, którym został adw. dr Czesław 
Lang z Tarnowa, oraz po wyborze prezydium Zgromadzenia, Komisji Wyborczej, 
Skrutacyjnej i Wnioskowej, ponownie zabrał głos dziekan K. Buchała, który w uzu
pełnieniu sprawozdania z działalności Rady Adwokackiej omówił niektóre proble
my, z jakimi stykała się Rada Adwokacka w czasie swej kadencji. Szczególny 
nacisk położył mówca na poprawę warunków lokalowych zespołów krakowskich 
i prowincjonalnych oraz na potrzebę stałego podnoszenia poziomu zawodowego 
adwokatów.

Po sprawozdaniach prezesa Komisji Dyscyplinarnej adw. dra Henryka Kulczyc
k iego‘ i prezesa Komisji Rewizyjnej adw. Andrzeja Łukawskiego, Zgromadzenie 
Delegatów przeprowadziło szczegółową dyskusję, w której zabierali głos adwokaci: 
Daniel Hrehorowicz, Adolf Liebeskind, Stanisław Warcholik, Karol Buczyński, 
Roman Porwisz, Jan Kutrzebski, Jerzy Marcinkowski, Izabela M arzec-Styrna 
i Zygmunt Friediger. Spośród problemów poruszonych w dyskusji wysunęły się 
na  czoło: zagadnienia dyscyplinarne, sprawy zastępstwa i obrony z urzędu, 
współpraca adwokatury z sądami i prokuraturą, praca społeczna adwokatów, pod
noszenie kwalifikacji zawodowych i specjalizacja adwokatów, zagadnienia bytowe, 
pomoc przy przenoszeniu siedziby, zagadnienia ren t dla adwokatów oraz zagadnie
nie łączenia pracy w zespole z pracą radcy prawnego lub pracownika nauki.

W dyskusji zabrał również głos przedstawiciel Ministra Sprawiedliwości doc. 
d r Jerzy Bafia, który oświadczył na wstępie, że adwokatura odgrywa niezwykle 
ważną rolę w prawidłowym kształowaniu praworządności socjalistycznej, W obec
nym okresie kodyfikacji prawa stoją przed adwokaturą poważne zadania pro
wadzące w perspektywie do zagwarantowania adwokatom czynnego udziału w róż
nych etapach procesu karnego, jednakże adwokatura musi sama skonkretyzować 
swe żądania w tym  zakresie.

W sprawie taryfy wynagrodzeń dyr. dr Jerzy Bafia oświadczył, że przeprowa
dzana obecnie kodyfikacja procesu karnego utrudnia wydanie nowego rozporzą
dzenia, ale należy się spodziewać, że w niedługim stosunkowo czasie rozporządzenie 
takie zostanie wydane.

Na zakończenie swego przemówienia przedstawiciel Ministra Sprawiedliwości 
złożył członkom Izby Krakowskiej życzenia dalszej owocnej pracy zawodowej 
i społecznej.

Wiceprezes NRA adw. Stanisław Garlicki omówił na wstępie zagadnienia bytowe 
przypominając, że ostatnio rozporządzeniem Minigtra Finansów obniżony został 
podatek od wynagrodzeń adwokatów w zespołach. Różnica wysokości wynagro
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dzenia, jaka powstanie skutkiem obniżenia podatku, zostanie częściowo przezna
czona na fundusz urlopowy, którego zasady uchwaliło Prezydium NRA.

Mimo licznych i usilnych starań ze strony NRA sprawa zmiany obowiązującej 
taryfy nie została dotychczas załatwiona. Konieczność zmiany taryfy wynagrodzeń 
jest uzasadniona tak ze względów formalnych, jak i merytorycznych. Obecnie 
obowiązująca taryfa nie jest przystosowana do nowej ustawy o ustroju adwoka
tury  i nowego rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości w sprawie zespołów adwo
kackich. Merytoryczne przyczyny przemawiające za koniecznością zmiany taryfy 
wynikają ze zmian ustawodawczych, jakie nastąpiły w ostatnim okresie, oraz 
z faktu nieprzystosowania taryfy do nakładu pracy adwokata.

W kwestii zasiłków dla adwokatów adw." Garlicki wyjaśnił, że projektowana 
dopłata do renty do wysokości 2 000 zł nie jest jednoznaczna z obowiązkiem odej
ścia z zespołów wszystkich adwokatów rencistów. Adwokaci, którzy są zdolni do 
wykonywania zawodu i chcą pozostać w zespole, będą mogli nadal pracować na do
tychczasowych warunkach.

Znaczną część swego przemówienia poświęcił wiceprezes Garlicki sprawom 
podnoszenia kwalifikacji zawodowych przez adwokatów i ich specjalizacji w ze
spole, a następnie omówił formy szkolenia indywidualnego i zespołowego, którymi 
powinna kierować Rada Adwokacka, przeznaczając na ten cel odpowiednie fun
dusze.

Po zamknięciu dyskusji Zgromadzenie Delegatów dokonało wyboru nowych 
władz.

Nowo wybrana Rada Adwokacka ukonstytuowała się następująco:
Dziekan — adw. Kazimierz B u c h a ł a
Wicedziekani — adw.  Daniel H r e h o r o w i c z

adw. Józef S z y m a ń s k i  
Sekretarz — adw. Władysław B o g u c k i
Skarbnik — adw. Edward K a l e t a .

Prezesem Wojewódzkiej Komisji Dyscyplinarnej

został — adw. Tadeusz M i ę s o w i c z
a wiceprezesami — adw. Władysław B a b e l  i

adw. Zygmund F r i e d i g e r

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej

został — adw. Andrzej Ł u k a w s k i

Następnie Zgromadzenie Delegatów na wniosek Komisji Wnioskowej podjęto 
uchwałę w sprawie pełnego zaangażowania adwokatów w celu realizacji reformy 
adwokatury przez uspołecznienie form udzielania pomocy prawnej i prawidłowy 
rozdział pracy w zespołach. Uchwała stwierdza, że praca społeczna jest jednym 
z istotnych czynników kształtujących postawę adwokatów i wpływa decydująco 
na opinię społeczeństwa o adwokaturze. Stałą troską nowych organów adwokatury 
powinno być podnoszenie poziomu etycznego i zawodowego adwokatów.

Zgromadzenie Delegatów wysuwa dalej postulat rozszerzenia w przyszłym k.p.k. 
udziału obrońcy w postępowaniu przygotowawczym i unormowania wynagrodzenia 
za zastępstwo z urzędu.
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Ważnym postulatem jest wniosek o uchylenie zakazu łączenia wykonywania 
zawodu adwokata i pracownika nauki oraz znowelizowania art. 96 pkt 1 ustawy 
o ustroju adwokatury.

Zgromadzenie Delegatów Izby krakowskiej zwraca się do NRA o dalsze sta
rania w sprawie zmiany taryfy oraz o zmianę zasad organizowania zespołów spe
cjalistycznych i powierzenie prowadzenia tych spraw istniejącym zespołom.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął Zgromadzenie, dzię
kując zaproszonym gościom i delegatom za aktywny w nim udział.

I z b a  l u b e l s k a

W dniu 23 kwietnia 1967 r. w sali obrad Wojewódzkiej Rady Narodowej w Lu
blinie odbyło się IV Zgromadzenie Delegatów Izby Adwokackiej w Lublinie.

Na obrady Zgromadzenia w charakterze gości przybli przedstawiciele: Mini
sterstwa Sprawiedliwości — sędzia K. Strzępek, Prezydium NRA — adw. W. Dąb
rowski, Komitetu Wojewódzkiego PZPR — Kierownik Wydziału Administracyjnego 
Jan Mazurek wraz ze swym zastępcą Ryszardem Gawartem, Wojewódzkiego Ko
mitetu ZSL — mgr J. Podsiadły, Wojewódzkiego Komitetu SD — doc. dr J. Mo
rawski oraz Prezes Sądu Wojewódzkiego Stefan Żaliński, zastępca Prokuratora
Wojewódzkiego Leon Romański i Nacz. S. Janiuk z Prez. WRN.

Przemówienie wprowadzające do dyskusii nad sprawozdaniami ustępujących 
organów Izby wygłosił dziekan adw. P. Pytka.

W dyskusji zabierali głos między innymi: delegat Ministerstwa Sprawiedliwości, 
delegat Naczelnej Rady Adwokackiej, zastępca Kierownika Wydziału Admini
stracyjnego KW PZPR Ryszard Gawart, Prezes Sądu Wojewódzkiego Stefan Ża
liński oraz przewodniczący Frontu Jedności Narodu, który w imieniu FJN zgłosił 
szereg postulatów pod adresem przyszłych organów adwokatury, a następnie podał 
do wiadomości listę kandydatów do organów izby.

Jako ostatni w dyskusji zabrał głos dziekan P. Pytka, który udzielił odpowie
dzi na poruszone w dyskusji kwestie.

Po udzieleniu ustępującym organom Izby absolutorium Zgromadzenie dokonało 
wyboru 10 członków do Rady Adwokackiej, 16 członków do Komisji Dyscyplinar
nej oraz 3 członków do Komisji Rewizyjnej.

Rada Adwokacka ukonstytuowała się następująco:
Dziekan — adw. Piotr P y t k a
Wicedziekan — adw. Henryk N i e m i e r s k i
Sekretarz — adw. Edward M ł y n a r s k i
Skarbnik ; — adw. Zenon P i e t r a s z k o
Rzecznik dyscypl. — adw. Witold K o b i e 1 s k i
Ref. do spraw zespołów — adw. Konstanty W i n k l e r
Członkowie Rady: — adw. Józef B l a c h a

— adw. Józef K r u k
— adw. Jerzy S z w a r c
— adw. Maria W a l e w s k a  I

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej

została — adw. Wanda D o l i ń s k a .
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Prezesem Wojewódzkiej Komisji Dyscyplinarnej
został [ ; — adw. Walenty L i p i e c
a wiceprezesem — adw. Wacław L a n g e .

I z b a  ł ó d z k a

W dniu 16 kwietnia 1967 r. odbyło się sprawozdawczo-wyborcze Zgromadzenie 
Delegatów Łódzkiej Izby Adwokackiej z udziałem 103 kolegów delegatów.

Wśród zaproszonych gości znaleźli się prezesi Sądów Wojewódzkich, przedsta
wiciele Prokuratur Wojewódzkich, Okręgowej Komisji Arbitrażowej, przedstawi
ciele Komitetów Łódzkiego i Wojewódzkiego PZPR oraz instancji wojewódzkich 
Stronnictwa Demokratycznego i Stronnictwa Ludowego.

M inistra Sprawiedliwości reprezentowała dyr. Maria Matwinowa, Komitet Cen
tralny Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej — tow. J. Syty, a naczelne władze 
adw okatury — Prezes NRA adw. dr Stanisław Godlewski.

Sprawozdanie z działalności Rady Adwokackiej w Łodzi przedstawił dziekan 
adw. Zymgut Albrecht, który powołując się na szczegółowe pisemne sprawozdanie 
doręczone delegatom przed Zgromadzeniem, skupił swoją uwagę na szeregu za
gadnień o charakterze problemowym.

Ostatni okres działalności Rady charakteryzował się przede wszystkim reali
zacją nowych przepisów dotyczących adwokatury. Wysiłki Rady w tej dziedzinie 
i rezultaty jej prac należy ocenić pozytywnie. Ciągle aktualnym  zadaniem pozo
staje nasycanie nowej struktury organizacyjnej nowymi, bardziej uspołecznio
nymi formami wykonywania zawodu i utrw alanie właściwej pozycji adwokatury 
w życiu społecznym. Na tym  polu adwokatura łódzka w okresie sprawozdawczym 
ma do zanotowania szereg osiągnięć. Udział członków Izby w pracach społecz
nych charakteryzował się nie tylko znacznym wzrostem, ale i powszechnością, 
bogactwem form, sumiennością w realizacji podjętych konkretnych zadań. 90% 
składu zespołów z terenu województwa udzielało się społecznie. Łódzki Komitet 
Frontu Jedności Narodu postanowił uzupełnić 26 adwokatami obsadę swych te 
renach komitetów, a przeszło 20% członków Izby jest aktywnymi członkami Partii 
i stronnictw.

W dziedzinie pracy zawodowej podnieść należy planowy przebieg doskonalenia 
zawodowego, znaczny spadek spraw dyscyplinarnych (o przeszło 20%), podniesie
nie się przeciętnej dochodów i złagodzenie dysproporcji w tym względzie między 
poszczególnymi członkami zespołów. W zasadzie nie było przychodów poniżej 
zagwarantowanego minimum, wobec czego Rada zdecydowała w ostatnim czasie 
podnieść to minimum do kwoty 2 500 zł.

Działalność Zespołu Wizytatorów pozwalała na usuwanie dostrzeżonych uchy
bień w organizacji i pracy zespołów. Postulatem na najbliższą przyszłość w za
kresie wizytacji pozostaje wypracowanie najskuteczniejszych form kontroli pracy 
zawodowej, choć i dotychczas wizytacje okazały się pomocne dla poszczególnych 
kolegów.

W zakresie spraw materialnych ustępująca Rada poświęciła wiele wysiłku po
prawie sytuacji lokalowej zespołów. W r. 1966 przeprowadzono remonty 12 lokali 
i zespołów, a nowe lokale uzyskały 2 zespoły w Łodzi oraz zespół w Sieradzu 
.(o b. wysokim standardzie wyposażenia).
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Kończy się budowę pawilonu dla zespołu w Wieruszowie.
Największym jednak osiągnięciem i dumą Izby jest dalsza budowa i rozbu

dowa ośrodka wypoczynkowego w Grotnikach. Dzięki pracy i ofiarności członków 
Izby oraz pomocy NRA rośnie i pięknieje pożyteczna inwestycja, która na pewno 
pozostanie trwałym  dorobkiem adwokatury łódzkiej — i nie tylko łódzkiej.

W zakresie spraw socjalno-bytowych na nie zmienionym, dobrym poziomie 
pozostawała działalność Funduszu Wzajemnej Pomocy.

Koledzy radcowie prawni, zorganizowali w prężnym Kole Adwokatów-Radców 
Prawnych przy Radzie Adwokackiej, utrzymywali ścisły kontakt z Radą i resztą 
kolegów, organizowali metodyczne doskonalenie zawodowe przez konsultacje 
i wieczory dyskusyjne, inicjowali wnioski i postulaty do władz na tem aty pro
blemów zawodowych.

Po części sprawozdawczej Zgromadzenia rozwinęła się wielogodzinna dyskusja. 
Obok problemów o znaczeniu wewnętrznym poruszono w czasie jej trw ania kilka 
tematów o szerszym aspekcie. Postulowano m. in. uelastycznienie taksy adwokac
kiej, ostateczne uregulowanie wynagrodzeń za tzw. „urzędówki”, zwracano uwagę 
na konieczność jeszcze ściślejszych kontaktów Rady z zespołami, poddawano kry
tyce wysokość składki na Centralny Fundusz Szkolenia Aplikantów.

Na zakończenie dyskusji zabrali głos goście Zgromadzenia. Zarówno delegat 
Ministra, jak i przedstawiciele instancji partyjnych, a także Prezes Naczelnej Rady 
ocenili pozytywnie działalność ustępujących władz Izby.

Po uchwaleniu absolutorium dokonano wyboru nowych władz i rozpatrzono 
zgłoszone wnioski. Wnioski ustępującej Rady w zakresie preliminarza budżetowego 
i wysokości składek uchwalone zostały w zaprojektowanej formie; ponadto Zgro
madzenie uchwaliło dalszą dotację z własnych środków Izby w kwocie 100 000 zł 
na rozbudowę ośrodka wypoczynkowego w Grotnikach.

Nowo wybrana Rada Adwokacka Izby Łódzkiej ukonstytuowała się następująco:
Dziekan — adw. Zygmunt A l b r e c h t
Wicedziekan i Rz.D. — adw. Kazimierz U r b a ń s k i
Wicedziekan — adw. Jan Kanty C i s e k
Sekretarz — adw. Stefan M a j s t e r e k
Skarbnik — adw. Jan  F i l i p
Członkowie Rady: — adw. Kazimierz C h o j n a c k i

— adw. Ryszard K e n n e r
— adw. Władysław O s u c h o w s k i
— adw. Ryszard R u d a w y
— adw: Mieczysław S i k o r s k i
— adw. Stanisław S z c z e p a ń s k i
— adw. Zygmunt W o ł o w s k i

Prezesem Komisji Dyscyplinarnej

został — adw. Ksawery G o r z u c h o w s k i
a wiceprezesar-'!: — adw. Zygmunt O s t r o w s k i  i

— adw. Kazimierz K e m p i ń s k i

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej

został — adw. Kazimierz G r u s z c z y ń s k i

6 — Palestra
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I z b a  r z e s z o w s k a

1. Dnia 8 kwietnia 1967 r. cdbylo się w gmachu Sądu Wojewódzkiego w Rzeszo
wie Walne Zgromadzenie Delegatów Wojewódzkiej Izby Adwokackiej w Rzeszowie 
z udziałem przestawicieli władz i stronnictw politycznych. W szczególności oprócz 
delegatów wzięli udział w Zgromadzeniu:
1) Członek Komitetu Centralnego, I Sekretarz KW PZPR w Rzeszowie — Włady

sław Kruczek,
2) Przedstawiciel Ministerstwa Sprawiedliwości — sędzia Kazimierz Strzępek,
3) Sekretarz Nacze’nej Rady Adwokackiej — adw. Henryk Paluszyński,-
4) Kierownik Wydziału Administracyjnego KW PZPR — Wojciech Krząstek,
5) Sekretarz Wojewódzk>3go Komitetu Stronnictwa Demokratycznego — Broni

slaw Basza,
6) Przedstawiciel Wojewódzkiego Komitetu Zjednoczonego Stronnictwa Ludowe

go — Roman Alberti,
7) Frezes Sądu Wojewódzkiego — Edward Jachczyk
8) Frokuratcr Wojewódzki — Władysław Biernat.

Zgromadzenie otworzył i zagaił dziekan Rady Adwokackiej Marcin Miąsik, 
przedstawiając w krótkim  zarysie wyniki działalności adwokatury w okresie ostat
nich 3 lat.

Adw. Leon Szczepek, przewodniczący Zgromadzenia, udzielił głosu członkowi 
Momiletu Centralnego PZPR, I Sekretarzowi Komitetu Wojewódzkiego PZPR 
W adys awowi Kruczkowi, który w dłuższym, interesującym przemówieniu omówił 
ro 'ę i zadania adwokatury i jej pozycję społeczną oraz zadania, jakie powinna ona 
spełniać w obecnych w arunkach ustrojowych Państwa.

Następnie przedstawiciel Komitetu Frontu Jedności Narodu adw. Roman Bur
natowicz zg’.osił listę kandydatów do organów adwokatury, a poszczególni delegaci 
zgłaszali dodatkowe kandydatury.

Frzysta.piono z kolei do dyskusji nad sprawozdaniami. Dłuższy wywód dla istot
ny; h zagadnień adwokatury poświęcił w swym przemówieniu sekretarz Podsta- 
wolej Organizacji adw. Emil Górnicki. Koledzy Mieczysław Rachwał, Władysław 
Mendys, Jerzy du Vail i Zbigniew Szwarnowiecki poruszali zagadnienia dotyczące 
p ra ty  zespo ów i trudności nasuwające się w wykonywaniu obowiązków adwokata, 
sprawę utworzenia zespołu specjalistycznego, sprawy obron z urzędu i potrzebę 
podwyższenia minimum wynagrodzenia w zespołach. Sprawy poziomu pracy zawo
dowej i sprawy bytowe adwokatów poruszył w interesującym  wywodzie adw. 
Stanisław Rogoż.

W toku dyskusji przedstawiciel M inisterstwa Sprawiedliwości sędzia Kazimierz 
Strzępek przedstawił zgromadzonym dezyderaty M inisterstwa pod adresem adwo
katury, omawiając poszczególne postulaty adwokatów ujawnione w dyskusji.

Również Sekretarz Naczelnej Rady Adwokackiej adw. Henryk Paluszyński do
kona) obszernej analizy obowiązków adwokatury wynikających z przepisów 
ustawy o ustroju adwokatury oraz zwrócił uwagę na potrzeby ścisłego stosowania 
przepisów tej ustawy, podnoszenia poziomu zawodowego i zapewnienia zespołom 
oćpow ednich warunków pracy.

Zabrał nadto głos Frezes Sądu Wojewódzkiego Edward Jachczyk, poruszając 
sprawę stosunku adwokatury do pozostałych czynników wymiaru sprawiedliwości 
i dokonując pozytywnej oceny pracy adwokatów Izby rzeszowskiej.
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2. W dniu 14 kwietnia 1967 r. odbyło się zebranie konstytuujące Kom isji Dy
scyplinarnej, na którym  dokonano wyborów Przewodniczącego w osobie adw. S ta
nisława R o g o ż a  i zastępcy Przewodniczącego w osobie adw. Janusza P  a 11 e k a.

Tego samego dnia doszło do ukonstytuowania się Komisji Rewizyjnej. Prze
wodniczącym wybrano adw. Mieczysława R a c h w a ł a ,  a jego zastępcą adw. 
W itolda S m o l i k a .

3. W dniu 10 kwietnia 1967 r., a więc już po Zgromadzeniu Delegatów, adwokat 
Józef Winsch zrezygnował ze stanowiska członka Rady, wobec czego w skład Rady 
powołano z listy zastępców adw. Tomasza Kokoszkę. Ostatecznie w dniu 21 kw iet
nia 1967 r. Rada Adwokacka ukonstytuowała się w sposób następujący:

Dziekan — adw. Marcin M i ą s i k
Wicedziekan — adw. Tadeusz P e n d e r e c k i
Sekretarz — adw. Jan K u b i c z e k
Skarbnik — adw. Wiesław G r z e g o r c z y k
Rzecznik Dyscypl. — adw. Michał P i k o r
Członkowie Rady: — adw. Tomasz K o k o s z k a

— adw. Tadeusz T w a r d o w i c z
— adw. Stanisław W o j t y c z e k

Ponadto w skład Rady wchodzi Prezes Komisji Dyscyplinarnej adw. Stanisław 
R o g o ż .


